

THE CANADIAN HYDROGRAPHIC ASSOCIATION



Bulletin 21 (2-2021), September 5, 2021

(Un texte en français suit)

Dear Canadian Hydrographic Association (CHA) members and Friends of Hydrography,

This communication is to provide you with the following information:

- **CHA Sam Masry Award**
- **Call for applications for the 2022 CHA Sam Masry award**
- **Canadian Hydrographic Conference (CHC) 2022**
- **CHA News and Events**

CHA Sam Masry Award



Salem (Sam) Masry (1938-2020) immigrated to Canada from Egypt in 1966 after completion of his PhD at University College, London. He began his career at the University of New Brunswick where he became a professor and a founding member of the department of Surveying Engineering. Dr. Masry was a pioneer in the field of digital mapping and, in 1979, founded CARIS to develop digital mapping software, growing to be one of the leading companies in its field internationally. Sam received many awards in recognition of his work and his contributions to his community, including the Talbert Adams Grand Award by the American Society of Photogrammetry, appointments to the Order of Canada and the Order of New Brunswick, and an honorary Doctor of Science from UNB. Sam was an ethical and dedicated leader and entrepreneur with international influence, and a major champion for the importance of well-managed hydrographic and other digital data for the benefit of all.



In honour of Mr. Masry, the Canadian Hydrographic Association established the Sam Masry Award to recognize an individual who has made outstanding contributions to the hydrographic profession and/or its related disciplines. The award will be given out at each Canadian Hydrographic Conference. The first Sam Masry award was given out at CHC2020 to Mr. Masry (posthumously).

Call for applications for the 2022 CHA Sam Masry award

The CHA is looking for nominations of potential recipients for the 2022 award. The nominees will have shown a deep dedication for the advancement of the discipline throughout their career, nationally or internationally, as an entrepreneur or through other professional achievements. They will have maintained the highest ethical standards and a desire to seek and openly share advances in the field. Please let the executive know of any nominees for this award.

Canadian Hydrographic Conference (CHC) 2022

I have been working on the planning and preparation of CHC2022 since February 2020. The organizing committee has been established and more work will be required as the conference is fast approaching. There will be more information on CHC2022 coming soon.

CHA News and Events

You will find in the news section of our website (www.hydrography.ca) more information about hydrographic events coming including the U.S. Hydrographic Conference in 2021 and the International Fall School in Hydrographic Surveying.

Cordially,

Richard Sanfaçon

(www.hydrography.ca)

L'ASSOCIATION CANADIENNE D'HYDROGRAPHIE



Bulletin 21 (2-2021), 5 septembre, 2021

Chers membres de l'ACH et Ami(e)s de l'hydrographie, cette communication a pour but de vous fournir de l'information sur:

- **Le Prix Sam Masry de l'ACH**
- **L'appel d'applications pour le Prix Sam Masry 2022**
- **La Conférence hydrographique du Canada (CHC) 2022**
- **Des nouvelles de l'ACH et des événements**

Prix Sam Masry de l'ACH



Salem (Sam) Masry (1938-2020) a immigré au Canada de l'Égypte en 1966 après avoir complété son PhD à University College, London. Il a commencé sa carrière à l'Université du Nouveau-Brunswick (UNB) où il devint professeur et membre fondateur du département d'Ingénierie en levés. Le Dr. Masry était un pionnier dans le domaine de la cartographie numérique et en 1979 il a fondé CARIS pour développer des logiciels de cartographie jusqu'à croître pour devenir une des compagnies leader international dans son domaine. Sam a reçu plusieurs prix en reconnaissance de son travail et ses contributions à la communauté, incluant le Talbert Adams Grand Award de l'American Society of Photogrammetry, les nominations à l'Ordre du Canada et à l'Ordre du Nouveau-Brunswick, de même que Docteur honoraire des Sciences de UNB. Sam fut un meneur éthique et un entrepreneur dédié avec une influence internationale, de même qu'un champion majeur dans l'importance de la bonne gestion des données numériques et hydrographiques pour le bénéfice de tous.



En honneur à Monsieur. Masry, l'Association Canadienne d'hydrographie a créé le Prix Sam Masry qui reconnaît les personnes qui ont fait une contribution exceptionnelle à la profession en hydrographie et à ses disciplines connexes. Le Prix sera attribué lors de chaque conférence hydrographique du Canada. Le premier Prix Sam Masry a été attribué, à titre posthume à Monsieur Masry lors de CHC2020.

Appel d'applications pour le Prix Sam Masry

L'ACH recherche des suggestions de candidats pour le potentiel prochain récipiendaire du Prix en 2022. Les candidats doivent avoir démontré un profond dévouement à l'avancement de la discipline tout au long de leur carrière, nationalement ou internationalement, comme entrepreneur ou au travers d'autres accomplissements professionnels. Ils auront maintenu les plus hautes normes éthiques et un désir d'obtenir et de partager ouvertement les avancés dans le domaine. N'hésitez pas à faire connaître aux administrateurs de l'ACH les noms de potentiels candidats pour ce prix.

La Conférence hydrographique du Canada (CHC) 2022

Je travaille sur la planification et la préparation de CHC2022 depuis février 2020. Comme la conférence approche à grands pas, de plus en plus de travail est requis et le comité organisateur a été récemment formé. Il y aura plus d'informations qui vous proviendront bientôt sur CHC2022.

Nouvelles et évènements de l'ACH

Vous trouverez dans la section "Nouvelles" de notre site web (www.hydrographie.ca) plus d'information sur des évènements hydrographiques à venir tels la U.S. Hydrographic Conference 2021 et l'École internationale d'automne en levés hydrographiques.

Cordialement,

Richard Sanfaçon

(www.hydrographie.ca)